



国际宇航科学院院士日

Academy Day

International Academy of Astronautics (IAA)

Friday, November 16th 2018 Beijing, China

主持人: 王一然

Chair: Mr. Wang Yiran

14h00 开幕致辞

Welcome Address

14h10 ESA 前局长让·雅克·多丹作“风险与失败是技术进步的因素”报告

Risks and Failures as Factors of Progress by Mr. Jean-Jacques Dordain, Former Director of ESA

14h40 中国运载火箭技术研究院科技委主任鲁宇作“低成本大规模空间进入策略”报告

Strategy of Low Cost and Large Scale Access to Space in Future by Prof. Lu Yu, Director of S&T Committee of CALT

15h10 北京理工大学教授张晓敏作“预防小行星撞击地球的可行性和策略”报告

Strategy and Feasibility Assessment of Collision Protection from Asteroid and Comet: Concept, Technology and Prospect by Mr. Zhang Xiaomin, Professor of BIT

15h40 茶歇 Coffee Break

15h50 日本 IHI 宇航公司总裁木内重基作“空间进入技术的发展趋势”报告

Trend of the Access to Space by Mr. Shigeki Kinai, Member of IAA Board and President of IHI Aerospace

16h20 中国空间技术研究院高级工程师张大鹏作“载人深空探测器的维修与保养”报告

The Maintainability and Supportability of Manned Spacecraft in Deep Space by Mr. Zhang Dapeng, Senior Engineer of CAST

16h50 上海航天技术研究院国际业务部部长阳光作“上海航天技术创新国际会议介绍”报告

Introduction of CSA-IAA 8th Shanghai Innovation Conference by Mr. Yang Guang, Director of International Business Department of SAST

17h00 新当选 IAA 院士证书颁发仪式

Inductions of Newly Elected IAA Members

17h30 会议结束 Adjournment